

Социально-демографическая характеристика личности несовершеннолетних осужденных к наказаниям и мерам уголовно-правового характера без изоляции от общества

Данилин Евгений Михайлович,

ведущий научный сотрудник

Центра изучения проблем исполнения уголовных наказаний и психологического обеспечения профессиональной деятельности сотрудников УИС Научно-исследовательского института ФСИН России, кандидат педагогических наук, доцент

medotdelnii@yandex.ru

Давыдова Надежда Васильевна,

старший научный сотрудник

Центра изучения проблем исполнения уголовных наказаний и психологического обеспечения профессиональной деятельности сотрудников УИС Научно-исследовательского института ФСИН России, кандидат медицинских наук

В статье представлена социально-демографическая характеристика личности несовершеннолетних осужденных, состоящих на учете в уголовно-исполнительных инспекциях. Раскрываются и анализируются следующие элементы характеристики: пол и возраст; место жительства; образование и род занятий до осуждения; семейное положение; состояние здоровья; отношение осужденных к религии.

Ключевые слова: *несовершеннолетний осужденный, подростковая преступность, уголовно-исполнительная инспекция, социально-демографическая характеристика, наказание без изоляции от общества.*

Sociodemographic Personality Characteristics of Juveniles Sentenced to Punishment and Criminal Law Means with no Isolation from the Society

Danilin Evgeny M.,

Leading Research Scientist of the Centre for Study of Execution of Criminal Sentences and Psychological Support for Professional Activities of Penal Officers of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia, Candidate of Pedagogical Sciences, Assistant Professor

Davydova Nadezhda V.,

Senior Research Scientist of the Centre for Study of Execution of Criminal Sentences and Psychological Support for Professional Activities of Penal Officers of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia, Candidate of Medical Sciences

Socio-demographic characteristics of the personality of juvenile convicts who are registered with the penitentiary inspectorates are analyzed in the article. The following elements of the characteristics are revealed and analyzed: gender and age; residence; education and occupation prior to conviction; marital status; health status; attitude of the prisoners to religion.

Key words: *juvenile convict, juvenile delinquency, penitentiary inspection, socio-demographic characteristics, punishment without isolation from society.*